



<p align="center"><b>Canadian Association of Municipal Administrators 2024 Awards of Excellence</b></p>	<p align="center"><b>Association canadienne des administrateurs municipaux Prix d'excellence 2024</b></p>
<p><b>Regional Municipality of Niagara, ON 2024 CAMA Collaboration Award with Municipalities (No Population Category) Niagara Region Transit</b></p>	<p><b>Municipalité régionale de Niagara (Ontario) Prix de l'ACAM 2024 de Collaboration entre municipalités (sans catégorie de population) Niagara Region Transit</b></p>
<p>Niagara Region, ON, is being recognized with the 2024 CAMA Collaboration Award with Municipalities, for <b>Niagara Region Transit.</b></p> <p>The Region is home to over 496,000 residents living in a mix of urban and rural communities. It encompasses an area of 1,852 km<sup>2</sup>.</p> <p>As a two-tier municipality, transit services in the region were traditionally the responsibility of local area municipalities with the regional government providing inter-municipal transit services to facilitate transit between municipalities. This resulted in a number of separate transit agencies across the region.</p> <p>To improve transit, Niagara Region along with Niagara's 12 local area municipalities created the Linking Niagara Transit Committee, a committee of Regional and local Councillors, CAOs and senior staff that investigated the best approach for the future of transit in Niagara.</p> <p>This culminated in February 2022, following extensive staff presentations and discussions with all municipal councils over 18 months that secured the required triple-majority support to provide Niagara Region with the exclusive responsibility for transit.</p> <p>Following a year of careful planning and preparation, on January 1, 2023, Niagara Region created the Niagara Transit Commission and consolidated all of Niagara's existing transit systems.</p> <p>Niagara Region Transit (NRT) combined the original inter-municipal transit service Niagara Region Transit, with the Niagara Falls Transit, St. Catharines Transit, Welland Transit and Fort Erie Transit systems into one operator, including specialized services.</p>	<p>La région de Niagara, en Ontario, gagne le prix de l'ACAM 2024 de collaboration entre municipalités, pour son réseau de transport en commun, Niagara Region Transit.</p> <p>La population de la région s'élevé à plus de 496 000 personnes, qui vivent à la fois en milieu urbain et rural. Niagara s'étend sur une superficie de 1 852 km<sup>2</sup>.</p> <p>Dans cette municipalité à deux paliers, les services de transport en commun étaient traditionnellement sous la gouverne des autorités locales, le gouvernement régional assurant le transport en commun entre municipalités. Cette situation a entraîné la création de plusieurs sociétés de transport en commun dans la région.</p> <p>Pour améliorer la desserte, la région de Niagara et ses 12 municipalités ont créé le Linking Niagara Transit Committee, un comité composé de conseillers régionaux et municipaux, de DG et de cadres supérieurs qui ont réfléchi à la meilleure façon d'assurer l'avenir des transports en commun dans la région de Niagara.</p> <p>Cette étude a pris fin en février 2022, au terme de 18 mois de présentations et de discussions approfondies avec tous les conseils municipaux qui ont permis d'obtenir l'appui de la triple majorité requise pour confier à la région de Niagara la responsabilité exclusive du transport en commun.</p> <p>Le 1er janvier 2023, après une année de planification et de préparation minutieuses, la région de Niagara a créé la Niagara Transit Commission (commission de transport de Niagara) et regroupé tous les réseaux de transport en commun préexistants de la région.</p>

<p>Now operational, NRT facilitates better access to jobs and services and opens new options for residents in neighbouring municipalities. NRT allows Niagara to adapt to modern conditions while preparing for the future as services can be scaled up over time to meet changing community needs.</p>	<p>Niagara Region Transit (NRT) est le fruit de la fusion du service de transport intercommunal d'origine, Niagara Region Transit, avec les réseaux de Niagara Falls Transit, St. Catharines Transit, Welland Transit et Fort Erie Transit, en une seule entité, incluant les services spécialisés.</p> <p>Maintenant opérationnel, NRT facilite l'accès aux emplois et aux services et offre de nouvelles solutions aux citoyens des municipalités avoisinantes. Ce réseau permet à la région de Niagara de s'adapter à la réalité moderne tout en préparant l'avenir, car ses services pourront être développés au fil du temps pour répondre à l'évolution des besoins de la population.</p>
---	---